



إن الاتحاد البرلماني الدولي منظمة دولية هدفها المحوري تشجيع الديمقراطية العالمية وحمايتها. ويتألف الاتحاد البرلماني الدولي من 178 برلماناً عضواً و14 عضواً منتسباً.

وركز الاتحاد البرلماني الدولي في البداية على التحكيم في النزاعات الدولية. على مر السنين، تطور دور الاتحاد البرلماني الدولي ليشمل تعزيز الديمقراطية والحوار البرلماني الدولي.

وتعقد الجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي مرتين كل عام في جنيف، أو في أي مدينة أخرى حول العالم. ستعقد الجمعية العامة الـ 146 في مملكة البحرين، في الفترة من 11 إلى 15 آذار/مارس 2023 في "مركز البحرين العالمي للمعارض (EWB)".

ويتمحور الموضوع العام حول "تعزيز التعايش السلمي والمجتمعات الشاملة للجميع: مكافحة التعصب"، وستتبادل الوفود البرلمانية المشاركة الآراء، وتناقش هذا الموضوع في الجلسة العامة للجمعية. وستجتمع أيضاً جميع الهيئات التشريعية للاتحاد البرلماني الدولي أثناء انعقاد الجمعية العامة.

وللمزيد من المعلومات، يرجى زيارة [الموقع الإلكتروني الرسمي للاتحاد البرلماني الدولي](#).

178

برلماناً عضواً

14

عضواً منتسباً

The Inter-Parliamentary Union (IPU) is an international organization with a focal goal to encourage and protect global democracy. The IPU consists of 178 member parliaments and 14 associate members.

The IPU initially focused on the arbitration of international conflicts. Over the years, the IPU's role developed to include promoting democracy and inter-parliamentary dialogue.

The IPU Assemblies are held twice each year in Geneva, or in any other city around the world. The 146<sup>th</sup> Assembly will be held in the Kingdom of Bahrain from **11-15 March 2023** in "Exhibition World Bahrain".

With the general theme of "**Promoting peaceful coexistence and inclusive societies: fighting intolerance**", the participating parliamentary delegations will exchange views and debate this theme in the plenary session of the Assembly. All IPU statutory bodies will also convene during the Assembly.

For more information, please visit the [IPU Official Website](#)

178

Members  
Parliament

14

Associate  
Members